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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity 
 

 

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 06.09.2023 
 

Poslanci Neposlanci 

 
Prítomní členovia komisie: 1. MVDr. Ivan Hrdlík – predseda         1. Mgr. Marián Cabada 

2. Ing. Marián Kolesár                           2. Dezider Šandor 

3. Koloman Demeter                              

 
Neprítomní členovia komisie:   1. PhDr. Marek Demeter                       1. PaedDr. Martin Farbár 

 

  

Ostatní prítomní:                                             1. Ing. Peter Duč – zástupca primátora 

                                                                              2. Mgr. Martin Dzielavský – riaditeľ ÚPSVaR 

                                                                              3. Mgr. Peter Pipa – náčelník MsP  

                                                                           4. Mgr. Renáta Rusnáková – tajomníčka komisie 

                                                                              

                                                                                                                                                                                                                                                            

Priebeh rokovania: 

 

1. Otvorenie 

 

Predseda Komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity všetkých prítomných 

privítal a otvoril zasadnutie. Prítomní členovia komisie hlasovali za program zasadnutia 

jednomyseľne.  

 

2. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Trebišov 2023 – 2032 

(PHRSR) – schválenie strategického dokumentu 
 

Materiál na rokovanie bol členom Komisie na riešenie problémov marginalizovanej rómskej 

komunity zaslaný v elektronickej forme. Ing. Peter Duč (ďalej ,,zástupca primátora“) oboznámil 

členov komisie s predkladaným materiálom. 

 

Prítomných informoval o tom, že uvedený dokument reaguje na potreby mesta a jeho obyvateľov 

ako celku a nie je v ňom  riešená len rómska problematika. Avšak spracúva sa ďalší strategický 

dokument ,,Koncepcia riešenia rómskej problematiky“. Ide výlučne o dokument na riešenie rómskej 

problematiky. Dokument ,,Koncepcia riešenia rómskej problematiky“ vychádza z dokumentu 

PHRSR a budú o ňom uvedomení predstavitelia Svetovej banky, Splnomocnenec vlády SR pre 

rómske komunity podobne ako pri strategickom dokumente PHRSR.  

 

Diskusia: 

Predsedu komisie zaujímalo či sa dokument dá meniť, aktualizovať.  Zástupca primátora uviedol, že 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja je strategický dokument, ktorý je tvárny 

a počas nasledujúcich rokoch sa dá aktualizovať a dopĺňať. Zároveň sa bude v pravidelných 

intervaloch hodnotiť (kontrolovať) jeho plnenie.  

 

Komisia odporúča poslancom MsZ a členom komisie schváliť strategický dokument Program 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Trebišov 2023 - 2032.  
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3. Projekty informatívne (Komunitné centrum na ul. Záhradnej, Základná škola na ul. 

Jesennej, Komplexná projektová dokumentácia na vybudovanie technikckej infraštruktúry, 

Úprava komunikácii a chodníkov v meste Trebišov, MOPS 
 

V rámci tohto bodu boli členom komisie predstavené schválené projekty na predprojektovú 

prípravu – štyri zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného príspevku z Integrovaného 

regionálneho operačného programu (IROP). Mesto dostane nenávratný finančný príspevok na 

zaplatenie nákladov súvisiacich s obstaraním projektovej dokumentácie. 

 

Jedna sa o štyri projekty. Projektová dokumentácia na Komunitné centrum na ul. Záhradnej, 

projektová dokumentácia na Základnú školu na ul. Jesennej, komplexná projektová dokumentácia 

na vybudovanie technickej infraštruktúry v rámci MRK a projektová dokumentácia na úpravu 

komunikácii a chodníkov v meste. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil zástupca primátora, ktorý prítomných stručne informoval o projektoch. K 

projektovej dokumentácii - Základná škola na ul. Jesennej ulici uviedol, že ide o výstavbu novej 

školy s približnou kapacitou 850 žiakov, spolu s telocvičňou a jedálňou.  

Komplexná projektová dokumentácia na vybudovanie technickej infraštruktúry pre MRK rieši 

vybudovanie verejného vodovodu, verejnej kanalizácie, verejného osvetlenia, cestných komunikácii 

a stojísk na odpad v rómskej osade.  

Pri projektovej dokumentácii – úprava komunikácii a chodníkov ide o projekt, ktorý rieši úpravu 

chodníkov a ciest v meste Trebišov na viacerých úsekoch, primárne na ul. M. R. Štefánika v oblasti 

od čerpacej stanice Slovnaft po Základnú školu M. R. Štefánika.  

Zástupca primátora okrajovo informoval prítomných o tom, že žiadosť MOPS bola podaná 

v riadnom termíne. 

 

Komisia odporúča poslancom MsZ a členom komisie vziať na vedomie projektové dokumentácie. 

 

4.  Diskusia 

 

Prítomní diskutovali o potrebe IP kariet pre občanov rómskej komunity. Podľa poslanca Kolomana 

Demetera, by sa tak zabránilo nárastu dlhov voči mestu, kontajnerizmu či žobraniu. Zástupca 

primátora uviedol že, mesto ako správca dane by si z uvedenej karty stiahol poplatok za komunálny 

odpad, prípadne daň z nehnuteľnosti na rok. Mgr. Peter Pipa doplnil, že IP karty musia byť viazané 

na určité veci, ktoré sa týkajú prežitia občana (nájom, voda, potraviny). Viacerí prítomní sa zhodli 

na tom, že používaním IP kariet by sa predišlo gamblerstvu, úžere, nákupu alkoholu. Rodiny by tak 

dokázali lepšie a zodpovednejšie zabezpečiť starostlivosť a výchovu o maloleté deti. Mgr. Martin 

Dzielavský navrhne zvolať stretnutie na úrovni Ministerstva a Ústredia práce, sociálnych vecí 

a rodiny, na ktoré by bol prizvaný Ing. Peter Duč. 

Pán Dezider Šandor sa zaujímal o odvodňovací kanál medzi ulicami Jesenná a Pažitná. Zástupca 

primátora prítomných informoval, že v blízkej dobe bude namontované bez údržbové čerpadlo. Ide 

o provizórne riešenie, kým sa nevybuduje kanalizácia. 

Členovia komisie poukázali na potrebu vykonávania pravidelnej dezinfekcie, deratizácie 

a dezinsekcie (DDD) v rómskej osade. Každý zásah v oblasti DDD je potrebné dôsledne 

zdokumentovať podľa legislatívnych požiadaviek.  

 

 
Zapísal:        Mgr. Renáta Rusnáková, tajomníčka komisie  

 

Schválil:       MVDr. Ivan Hrdlík, predseda komisie 


